
ARTICLES 

Przedimki 

 

Ach, te nieszczęsne przedimki! Kiedy a  (an – raczej wiadomo), kiedy the? 

A czasem w ogóle żadnego nie używamy?  

Tematem dzisiejszej lekcji zdalnej będzie ćwiczenie użycia przedimków: 

nieokreślonego a/an oraz określonego the. Także, kiedy przedimki 

opuszczamy. 

Przedtem uporządkujesz swoją wiedzę o ich zastosowaniu oraz poznasz 

nowe zasady. 
 

 Przedimków nie używamy: 
 

 Przed rzeczownikami niepoliczalnymi. 

 Przedimka a/an nie może być w liczbie mnogiej (a/an=one). 

 The nie używamy w liczbie mnogiej przed rzeczownikami nie 

odnoszącymi się do określonych rzeczy, zwierząt, ludzi. 

 Lions live in the jungle. 

           Lwy (ogólnie) żyją w dżungli. 

 Przed nazwami posiłków (np. breakfast), sportów. 

 Przed krajami, kontynentami. Wyjątki: 

 The United Kingdom – Zjednoczone Królestwo 

 The USA 

 The Netherlands – Niderlandy (Holandia) 

 Przed zaimkami wskazującymi, przymiotnikami dzierżawczymi. 

 To bardzo rozpowszechniony błąd: a my friend. 

 Przed większością ulic. 

 np. Baker Street. 

 Przed jeziorami, większością szczytów górskich, budynkami (kiedy 

pierwsza jest nazwa miejsca i nie ma of). 

 Lake Victoria 

 Mt. Everest 

 Buckingham Palace 

 Ale: the University of Gdańsk 

 Przed materiałami np. wood (drewno), plastic. 

 Przed słowami np. 

 school (jeśli ktoś jest uczniem) 

 hospital (in hospital – ktoś jest pacjentem, tylko brytyjska 

angielszczyzna). 



 Przedimek a/an stosujemy: 
 

 An używamy kiedy rzeczownik zaczyna się na samogłoskę np. an 

umbrella. 

 Kiedy mówimy o czymś/kimś po raz pierwszy. 

 I’ve got a car. The car is blue. 

 A/an =one.  

 Nie wiemy o jaką rzecz, osobę chodzi. 

 Mówimy o reprezentancie jakiejś grupy np. zawodowej. 

 He’s a student. 
 

 

 Użycie przedimka the. 
 

 Kiedy mówimy o czymś/kimś po raz drugi (patrz przykład drugi u góry). 

 Mamy na myśli konkretną, określoną rzecz, zwierzę, osobę. 

 Kiedy coś jest tylko jedno np. nasz satelita księżyc (the moon), nasza 

gwiazda słońce (the sun). 

 Przed nazwami środków transportu po słowie by. 

 I usually go by car. Zwykle jeżdżę samochodem. 

 Przed instrumentami. 

 The piano, the guitar 

 Przed porami dnia. 

 In the morning, ale at night 

 Przed rzekami, morzami, oceanami, pasmami górskimi. 

 The Nile (Nil) 

 The Vistula (Wisła) 

 The River Thames (rzeka Tamiza- leży nad nią Londyn) 

 The Baltic Sea (Morze Bałtyckie) 

 The Pacific (Ocean Spokojny) 

 The Tatra Mountains (Tatry) 

 W stopniu najwyższym przymiotnika, przed first, second itd. 

 The Kennedys to Państwo Kennedy (zauważ, że nie zmieniamy y na i 

dodając końcówkę s). 
 

 Popraw błędy w poniższych zdaniach. 
 

 Can you play piano? 

 I usuallly play game in evening. 

 Have you eaten the lunch? 

 She is the doctor. 

 She is most beautiful girl in world. 



 He lives in the Oxford Street. 

 Have you got brother? 

 I go to the school by the bike. 

 They’ve got the money. 

 A orange is orange. 

 This is my a sister. 

 It never rains in the Southern California. 
 

 Sprawdź się.  
 

http://testyourenglish.org/test-125 
 

http://testyourenglish.org/test-121 
 

 Jeżeli chcesz wiedzieć dużo więcej (dla ambitnych): 
 

https://pl.wikipedia.org/wiki/Przedimek_w_j%C4%99zyku_angielskim 
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